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In IRG #64, modifications to several hundreds of T-source glyphs were accepted 

through documents IRG N2777~2779. However, besides those glyphs, I found one 

character that still looks strange compared to other sources of the same character. 

在 IRG #64中，大會通過了針對數百個 T源字形的修改提案 (IRG N2777~2779) 。

然而，除了這些字以外，我還找到了一個字，相比同一個字的其他來源字形，T源的

字形顯得有些奇怪。 

 

The current T-source glyph of U+8FBC 込, from Unicode 6.0, shows the “入” part 

with an unusual arrangement of ⿸㇇丶 instead of the normal ⿹乀丿. 

現在的 U+8FBC 込的 T源字型來自 Unicode 6.0，其「入」字部分的構成並非正常

的⿹乀丿，而是⿸㇇丶。 

 

It seems that this is due to the fact that in the published standard CNS11643-2007, 

this particular glyph was used for 15-2272 込. In the latest version of CNS11643, 

however, as shown in the CNS11643 official website, the glyph with a normal 入 in 

the top right corner can be seen at the same codepoint. The T-source glyph prior to 

Unicode 6.0 was also with a normal 入. 



這似乎是因為在已發表的 CNS11643-2007標準裡，15-2272 込用的就是這個字型。

然而從 CNS11643的官方網站可以看出在最新版的 CNS11643裡，可以看到在同一個

碼位的込字的右上是正常的入字。另外在 Unicode 6.0之前的 T源字型裡，U+8FBC 

込裡的入字都是正常的。 

   

(Gratitude to Mr Ken Lunde for providing the CNS11643-2007 excerpt.)



 

字形資訊 -  [込] 15-2272 - 全字庫 CNS11643 (2024) 

https://www.cns11643.gov.tw/wordView.jsp?ID=991858 

As a result, I suggest replacing this T-source glyph with the glyph in the current 

CNS11643. 

因此，我建議把現在的 T源字型改成現在 CNS11643裡的字型。 

https://www.cns11643.gov.tw/wordView.jsp?ID=991858

